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ACTA NÚM. 5 

 
 
 
Comissió de Qualitat: 
 
Javier Asensio Ruiz de Alda 
Anna Cros Alavedra 
Juan Jesús Donaire Benito 
Lluís Escriche Martínez 
Antoni García Borrás 
Manel López Béjar 
Montserrat López Merlos 
Assumpció Malgosa Morera 
Iván Martínez Flores 
Montserrat Masoliver Puig 
Susana Navas Navarro (en substitució 
d’Olga Serradell Pumareda) 
Judith Panadés Martí 
Tatiana Rovira Faixa 
Rosa María Sebastián Pérez 
Jaume Tintoré Balasch 
María Valdés Gázquez 
Esther Zapater Duque 

A Bellaterra, a les 9’30 h del dia 27 
d’abril es reuneixen, a la sala de juntes 
del Rectorat i sota la presidència del 
rector, Francisco Javier Lafuente 
Sancho, els membres de la Comissió de 
Qualitat assenyalats al marge. 
 
 
 
 
 
 
 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió Jordi Hernández Sánchez, Assumpció Malgosa 
Morera, Carme Nogués Sanmiquel, Rosa Maria Sebastián Pérez, Olga Serradell 
Pumareda i Olga Torres Hostench. 
 
No hi assisteixen, Jesús Adrián Escudero, Adolfo Dalmau Cifre, Magí Farré Albadalejo, 
Fernando Guerrero Rebollo, Alba Hernández Bonilla i Sarai Sabaté Diaz.  
  
Hi assisteixen amb veu i sense vot, Águeda Flores Flores. 
 
Hi actua com a secretària María Matarredona Santonja, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
Ordre del dia 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Informe de l’Equip de Govern. 
3. Aprovació de l’informe de gestió de qualitat de la UAB, per delegació del 

Consell de Govern.   
4. Assumptes de tràmit 
5. Torn obert de paraules 

 
Desenvolupament de la sessió 
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La vicerectora de Qualitat informa que s’excusen d’assistir-hi el Comissionat del rector 
per a les Tecnologies de la Informació i la Comunicació, la vicerectora de Recerca, la 
vicerectora d’Innovació, Transferència i Emprenedoria, la vicerectora d’Organització, la 
degana de la Facultat de Ciències Polítiques i Sociologia i la degana de la Facultat de 
Traducció i d’Interpretació.   
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
Es presenta a aprovació l’acta de la darrera sessió de la Comissió.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Qualitat acorden aprovar 
l’acta corresponent a la sessió de 12 de gener de 2023. 
 
2. Informe de l’Equip de Govern 
 
El president de la Comissió informa sobre les modificacions de la legislació universitària, 
explica que la setmana següent està previst fer un monogràfic al Claustre sobre l’entrada 
en vigor de la LOSU i comenta com s’afrontaran els canvis que suposa. Afegeix que hi 
ha alguns preceptes de la LOSU que són d’aplicació immediata, com ara les noves 
tipologies de professorat, i explica que ja s’està treballant a nivell de departaments 
l’impacte de la nova situació. Així mateix, informa que l’aprovació de la LOSU té un 
efecte directe sobre els Estatuts, els quals s’han d’adaptar en el termini de 2 anys, i explica 
que es faran dos processos simultanis: d’una part, s’analitzaran els estatuts en relació amb 
tots els canvis legislatius, i d’altra, es farà l’anàlisi de tot el que la UAB necessitarà els 
pròxims anys. Afegeix que hi ha molts aspectes que la llei deixa oberts els quals permeten 
anar en diferents direccions, i que s’ha de decidir sobre la governança i l’estructura de la 
universitat. Finalment diu que s’iniciarà amb el treball d’un equip tècnic que buscarà 
adequar el text a la nova legislació, en paral·lel amb un procés de reflexió amb l’elecció 
d’una comissió redactora que tindrà diferents grups amb la finalitat d’aconseguir uns 
estatuts que siguin la guia de treball on s’incorporin tots els temes del procés de qualitat 
com una part bàsica i essencial del funcionament de la universitat.  
 
Tot seguit, informa que els reials decrets que regulen l’organització dels departaments 
universitaris i els àmbits de coneixement estan en fase d’exposició pública, que s’estan 
rebent diferents propostes i consideracions tant de membres de la comunitat universitària 
com d’altres agents, i encoratja els membres de la Comissió a participar-hi, tot recordant 
que l’últim dia per presentar les consideracions davant del Ministeri és el dia 29 d’abril. 
Finalment, explica que el termini per adaptar els estatuts és el mes d’abril de 2025, però 
que el projecte de Reial decret de departaments estableix un termini més curt, fins a 
desembre de 2024, i que demanarà que els terminis s’alineïn.   
 
Pel que fa a la qualitat docent hospitalària, el president informa que el dia 25 va tenir lloc 
una sessió del Consell de Govern del Consorci Sanitari de Terrassa on es va aprovar que 
l’Hospital de Terrassa comenci amb el procés per a ser hospital universitari de la UAB. 
Explica que és un tema que s’ha estat treballant durant molts mesos en silenci, que es va 
iniciar durant el mandat de la rectora Ana Ripoll, que l’Hospital de Terrassa estava a punt 
d’adscriure’s a una universitat privada però que des de la Conselleria es va oferir la 
possibilitat d’adscriure’l a la UAB. Explica que és una fita important perquè també afecta 
a l’atenció primària. Així mateix, explica que també s’adscriu l’Hospital de Mataró, i que 
s’incrementa el nombre d’hospitals de quatre a sis sense incrementar les unitats docents, 
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de tal manera que la unitat docent Parc Taulí tindrà també l’hospital de Terrassa i la unitat 
docent Germans Tries i Pujol tindrà el de Mataró. Explica també s’ha acordat la 
possibilitat d’establir la mobilitat entre estudiants del grau de Medicina de la UAB i la 
UB.  
 
Per finalitzar, el president explica que aquesta tarda hi ha una sessió del Consell de 
Govern de l’AQU, que un dels punt de l’ordre del dia és el pla estratègic dels pròxims 
anys, que està pendent definir l’avaluació del departaments i que és molt important 
començar a treballar per entrar en el pla d’excel·lència.  
 
El president obre un torn d’intervencions, i les persones membres de la Comissió fan 
diversos comentaris, entre d’altres, sobre l’abast de l’avaluació de la qualitat dels 
departaments que prepara l’AQU, sobre el model d’avaluació que se seguirà i sobre la 
quantitat de departaments que s’avaluaran. 
 
La vicerectora de Qualitat pren la paraula i informa sobre la reunió prèvia que va tenir 
l’AQU amb els vicerectors de l’àmbit, i explica que, en relació amb l’avaluació de les 
titulacions, va sortir el tema de la perspectiva de gènere, que és una de les dimensions que 
s’avalua i que ja s’està intentant mesurar a la UAB. Comenta que l’AQU ha fet un estudi 
en relació amb aquesta dimensió, i que es reconeix que s’ha fet molta feina, que ja es 
presenten dades disgregades per sexes, que es valora com a fortalesa la de formació en 
gènere del professorat i que s’estan fent plans de millora, però que es parla de forma molt 
genèrica i costa trobar la perspectiva de gènere inserida a nivell de les metodologies 
docents que es fan, de com es plantegen les activitats docents i dels mètodes d’avaluació. 
Continua explicant que també es va demanar que l’AQU fes més materials de treball per 
adaptar les titulacions a les noves tipologies del Reial decret i que es va parlar de tota la 
cobertura que s’està donant a nivell d’aplicatiu en aquest sentit.  
 
Així mateix, explica que l’AQU està treballant en la implicació de l’alumnat en els 
processos d’avaluació i estan preparant un pla pilot pel 2023 per una acreditació 
institucional i dues acreditacions de titulacions. Quant a les acreditacions de centre, 
explica que la prioritat de l’AQU son les escoles de Doctorat, i que la UPF, la UAB, i la  
UPC han demanat que es pugui acreditar el SGIC el curs vinent. Per quant al seguiment 
de centres acreditats, comenta que s’està fent un pilot amb diversos centres de diferents 
universitats, i que amb posterioritat es determinarà el procediment aplicable. Finalment, 
pel que fa a l’acreditació de centres, explica que aquest any s’ha afegit la Facultat de 
Veterinària.   
 
La vicerectora obre un torn d’intervencions, i la degana de la Facultat d’Economia i 
Empresa demana que consti en acta l’agraïment a la vicerectora de Qualitat, a l’Àrea 
d’Afers Acadèmics i a l’Oficina de Qualitat Docent per la feina de suport que els han 
donat, atès que el centre ha endegat l’adaptació al Reial decret de tots els estudis de grau. 
 
3. Aprovació de l’informe de gestió de qualitat de la UAB, per delegació del Consell de 
Govern.   
 
La vicerectora de Qualitat presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que es presenta 
és l’informe de gestió de l’any 2022Comenta que l’informe segueix els criteris que 
demana l’AQU en relació amb el retiment de comptes per la qualitat, i que segueix el 
format en que es fa un balanç de valoració de l’assoliment del Pla d’Acció, i una altra part 
de com està funcionant el SGIC i els processos de verificació, seguiment, modificació i 
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acreditació de les titulacions oficial. Afegeix que s’inclou també un punt relatiu a les guies 
docents.  
 
Tot seguit, explica l’informe quant al grau d’assoliment del Pla d’Acció en relació amb 
els projectes previstos a les diferents les línies estratègiques, a l’actualització del SGIQ 
en relació amb la certificació dels centres, la inclusió de l’Escola de Postgrau i les 
acreditacions de les titulacions oficials, i a les guies docents.  
 
La vicerectora obre un torn d’intervencions, i les persones membres fan diversos 
comentaris, entre d’altres, sobre el grau d’incompliment de la publicació de les guies 
docents i sobre l’accés dels centres a l’eina Midenet.  
 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Qualitat acorden: 
 
Primer. Aprovar, del delegació del Consell de Govern, l’Informe de Gestió de 
Qualitat de la UAB, en els termes que s’annexen.  
 
Segon. Encarregar a la vicerectora de Qualitat la publicitat de l’esmentat informe.  
 
4. Assumptes de tràmit 
 
Els membres de la Comissió no plantegen cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 

5. Torn obert de paraules 
 
El degà de la Facultat de Ciències planteja que dins del procés d’avaluació de l’activitat 
docent del professorat hi ha una part que fan els centres que troba excessivament 
complexa, i que es demanen aspectes que són molt difícils de valorar, com per exemple 
el material docent del professorat. D’altra banda, planteja que no té clar quin és el criteri 
per a determinar a quina part del professorat ha d’avaluar un centre. Finalment, vol 
reflexionar sobre la consigna que han rebut de que ha d’haver poc professorat avaluat 
amb una A, i es qüestiona la conveniència de discriminar més i valorar a la baixa al 
professorat que ha patit i un ciberatac.  La vicerectora de Qualitat comenta que la consigna 
no és tenir menys professors valorats amb una A, sinó que tal com es valorava 
anteriorment els centres no disposaven d’eines suficients i que s’ha canviat l’eina i la 
rúbrica per ajudar-los a discriminar. Afegeix que aquesta rúbrica ja s’havia utilitzat el 
curs anterior, que no s’havia detectat que una part de les dades estava disponible per 
facilitar la fenia, i que es farà una reflexió. Finalment, diu que si hi ha una persona que 
no té docència al centre, no se l’ha d’avaluar.  
 
La degana de la Facultat d’Economia i d’Empresa comenta que té dubtes sobre la rúbrica, 
que se li fa molt difícil complir algunes de les rúbriques, que ha buscar molta informació 
per no cometre injustícies i que s’hauria de trobar una manera poder avaluar la tasca 
docent i minimitzar els possibles dubtes a l’hora d’avaluar. Demana es pugui buscar un 
altre camí per fer una avaluació favorable o no favorable i sol·licitar informe a més 
persones. La vicerectora de Qualitat comenta que cada any es revisa la guia, i que s’han 
introduït elements per poder anar reconeixent la tasca docent especialment ben feta. 
Afegeix que potser encara no és el model òptim, però que s’està en la bona línia.  
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La degana de la Facultat d’Economia i d’Empresa apunta que si es dona tota la informació 
sobre les persones facilitaria la feina, perquè es coneixen les evidències. La vicerectora 
de Qualitat comenta que aquesta feina ja la fan les comissions avaluadores, que es 
necessita una avaluació més qualitativa del professorat, i que hi ha uns aspectes que 
demanen a la rúbrica que ja estan inserits en altres processos del centre i que s’ha de fer 
una valoració conjunta de la informació de què ja es disposa.  
 
A les 11 h la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària   
         Vist i plau 
         La presidenta 
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